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Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képviselő-testületének 2014. március 31. napján az 
Önkormányzat Hivatal épületében (8945 Bak, Rákóczi u. 2/A.) 1733 órai kezdéssel 
megtartott nyílt üléséről. 

 
Jelen vannak:        - Molnár Károly, polgármester 
   - Farkas Tamás Attila, alpolgármester 
   - Balogh Elemér, települési képviselő 
   - Makkos István, települési képviselő 
   - Németh Dezső, települési képviselő – 1806 órától  
  - Tamás Béláné, települési képviselő 
  - Toplak Tiborné, települési képviselő.                                                                                   
 
Tanácskozási joggal:  - Császár László, jegyző, 
   - Pál Tihamér Baki Önkéntes Tűzoltó Egyesület – parancsnok. 
 
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket. A polgármester 
megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési 
képviselőből 5 fő jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt, jegyzőkönyv 
hitelesítésre Tamás Béláné és Makkos István települési képviselőket kéri fel, melyet a 
képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadott. Ezt követően javaslatot tett, hogy a 
napirendek az alábbiak szerint kerüljenek megtárgyalásra: 
 
A javaslattal a testület egyetértve – 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 
az alábbi napirendet fogadja el:  
 
1. Beszámoló az Önkéntes Tűzoltó Egyesület munkájáról. 
 
2. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, a lejárt 
határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester átruházott hatáskörében tett 
intézkedéseiről. 
 
3.   2014. évi közbeszerzési terv. 
 Előterjesztő: Császár László, jegyző. 
 
4.   Beszámoló a Baki Közös Önkormányzati Hivatal 2013. évi működéséről. 
 Előterjesztő: Császár László, jegyző. 
 
5.   Akadálymentesítés a háziorvosi rendelőben. 
 Előterjesztő: Molnár Károly, polgármester. 
 
6.   Baki Hegyi Út csapadékvíz elvezetés. 
 Előterjesztő: Molnár Károly, polgármester. 
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7.   Nemzetiségi Szavazatszámláló Bizottsági tagok megválasztása. 
 Előterjesztő: Császár László, jegyző. 
 
8.   Beszámoló a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról. 
 Előterjesztő: Császár László, jegyző. 
 
9.   Egyebek. 
 9.1. Pénzeszköz lekötés 
 9.2. Rendezési Terv módosítás 

9.3. Zalatárnok község Önkormányzat megkeresése 
9.4. Autóbuszvárók ügye 
9.5. Szalagkorlát és padka ügyében tett jelzés 

  9.6. Használtruha gyűjtőkonténerek ügye 
9.7. Bak, Rózsa utca parkoló építés 
9.8. Egyéb felvetések. 

 
 

A napirendek tárgyalása: 
 

1. Beszámoló az Önkéntes Tűzoltó Egyesület munkájáról. 
 
Pál Tihamér, parancsnok: Az Egyesület vezetősége nagyon örült ennek a meghívásnak, 
így el tudják mondani amit terveznek, be tudnak számolni az előző évi munkáról. 
Az előző évi tevékenységről: 

 Januárban a Katasztrófavédelem ellenőrzést folytatott le az Egyesületnél, mindent 
rendben találtak. 
 Radamoson tűzoltó közgyűlésen vettek részt februárban. A szlovén kollégákat is elérte 
a megszorítás, ott is egyre kevesebb a támogatás. 
 A polgári védelmi nap alkalmából kitüntetést vehetett át Bakondi György tábornok 
úrtól, nagyon jól esett az elismerés. 
 Részt vett az Egyesület a májusfa állításban, illetve a Flórián-napi megemlékezésen. 
 Június 5. és 11. között három fővel árvízi védekezésben vettek részt Győrújfalun, 
Győrladaméron. Nem volt egyszerű ez a hét, tanulságos volt az árvíz idején 
megnyilvánuló összefogás. 
 Tavaly egy tűzeset volt a faluban, a baki tó felett a tulajdonos fája égett. 
 Augusztusban avartűz oltásban segédkeztek Baktüttösön, augusztus 31-én pedig 
Sohollárban biztosították a vadászati évadnyitó rendezvényt. 
 Szeptemberben hivatásos tűzoltókkal légópince gyakorlaton vettek részt, 
légzőkészülékkel való mentést gyakoroltak. 
 Pályázaton eszközöket, fecskendőt, ruházatot, a gépjárműbe akkumulátort nyertek. 
 Idén átfogó ellenőrzés volt az Egyesületnél, 2 évre kiterjedő teljes körű vizsgálaton 
kellett megfelelni. 

Idei évi tervek: 
 120 éves lesz az Egyesület idén, szeretnénk méltón megünnepelni az évfordulót. A 
tervek szerint május harmadikán műsoros rendezvényt tart a tagság, melyre meghívásra 
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kerül a radamosi, a zalaszentiváni, illetve a balatongyöröki Egyesület is. Kéri, hogy az 
önkormányzat lehetőségei szerint anyagilag támogassa a rendezvényt. 

 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Idén a Flórián szobor 20 éves lesz, azon is kellene 
tatarozás, az ünnepség mellé a szobor felújítása is férjen bele. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: A Széchenyi szobrot is fel kellene újítani, az 
önkormányzat a tűzoltó egyesülettől függetlenül koordinálja a felújításokat. 
 
Pál Tihamér, parancsnok: Idén műszaki vizsgára megy az autó, a vizsgadíjra kérnének 
támogatást, a szükséges javításokat a tagság elvégzi. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

22/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete a Baki Önkéntes 
Tűzoltó Egyesület munkájáról, működéséről szóló beszámolót 
elfogadja. A testület előzetes szándékát fejezi ki a 120 éves Tűzoltó 
Egyesület ünnepi rendezvényének anyagi támogatására. 

 
A napirend tárgyalását követően Pál Tihamér parancsnok a testületi ülésről 
távozott. 

 
 2. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester 
átruházott hatáskörében tett intézkedéseiről. 

 
 
Molnár Károly, polgármester: Jelen jegyzőkönyv 1. számú melléklete szerint került 
kiküldésre a tájékoztató a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés között 
eltelt időszak fontosabb eseményeiről szóló tájékoztatás, és az átruházott hatáskörben tett 
intézkedésekről szóló tájékoztató. 
Elmondja, hogy az óvoda felújítására benyújtott pályázat nem részesült kedvező 
elbírálásban. A miniszteri döntés március 18-án született meg, három zalai település 
pályázatát támogatta csupán a döntéshozó. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

23/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a két ülés közötti 
időszak fontosabb eseményeiről szóló beszámolót és a lejárt 
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határidejű határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót tudomásul 
vette. 

 
Németh Dezső települési képviselő – 1806 órakor megérkezett a testületi 
ülésre, így a képviselő-testület a továbbiakban 6 fővel folytatta munkáját. 

 
 

3.   2014. évi közbeszerzési terv. 
  Előterjesztő: Császár László, jegyző. 
 
 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 2. számú melléklete szerinti tartalommal került 
kiküldésre az előterjesztés. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

24/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a közbeszerzésekről 
szóló 2011. évi CVIII. törvény 33.§-a alapján az Önkormányzat, 
mint ajánlatkérő által 2014. évben lefolytatandó közbeszerzési 
eljárások éves tervét nemleges megjelöléssel jóváhagyja. 
Megbízza a polgármestert, hogy az esetlegesen közbeszerzéssel 
érintett fejlesztéseket, beruházásokat kísérje figyelemmel. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 

4.   Beszámoló a Baki Közös Önkormányzati Hivatal 2013. évi 
működéséről. 
Előterjesztő: Császár László, jegyző. 

 
 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 3. számú melléklete szerinti tartalommal került 
kiküldésre az előterjesztés. 
 
Makkos István, települési képviselő: Emlékei szerint a testületek egyhavi jutalmat 
szavaztak meg az elmúlt évben a jegyzőnek. Ezen túlmenően történt-e jutalom kifizetés a 
hivatalnál? 
 
Császár László, jegyző: Igen, december hónap elején a személyi juttatások előirányzatán 
keletkezett megtakarítás terhére kaptak a hivatali dolgozók egyhavi jutalmat. A megtakarítás 
abból adódott, hogy egy fő köztisztviselő nyugdíjba vonult, helyére nem vettünk fel 
november elejéig senkit, illetve egy fő egészségügyi okokból áprilistól táppénzen volt, 
novembertől pedig szülési szabadságon. Helyettesítésüket belsőleg megoldva keletkezett a 
megtakarítás. 
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Makkos István, települési képviselő: Úgy emlékszik, az előző évben is napirenden volt a 
jutalmazás kérdése. Jelentős összegű segélyeket fizetünk ki, nehéz gazdasági helyzetben van 
az ország, nem gondolja, hogy követendő példa lenne a jutalmazás. Tudomása szerint a bér 
jellegű megtakarítást át lehet csoportosítani dologira, de fordítva nem. 
 
Császár László, jegyző: Mióta Bakon jegyző, tehát 2011 óta, a hivatalban nem volt jutalom 
kifizetve. Valóban át lehetne csoportosítani dologi kiadásra, de a dologi előirányzatokon is 
képződött megtakarítás. A hivatal technikai ellátottsága jó, nem indokolt irodai gépek, 
eszközök beszerzése. A hivatal épülete igényelne ugyan felújítást, de az Bak község 
Önkormányzat tulajdona, nem a Hivatalé. 
 
Molnár Károly, polgármester: A hivatal az elmúlt években megfelelően helytállt. Ha a 
köztisztviselők érzik a megbecsülést, az az elvégzett munkának is a javára válik. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Lehetne találni más értelmes dolgot is, például egy 
normális honlapot készíttetni. Nem biztos, hogy jó feszültséget generálni. 
 
Császár László, jegyző: Az önkormányzati hivatali köztisztviselők minden béremelésből 
kimaradtak, gyakorlatilag 8 éve nem volt béremelés ebben a szférában. A Baki Közös 
Hivatal dolgozói a közigazgatási átszervezésében becsülettel helytálltak, az intézményi 
átalakításban is kiemelkedő színvonalon teljesített ez a hivatal, ennyi idő után – főként, hogy 
ez másra el nem költhető és nem helyi forrásból történt – megérdemelnek valami anyagi 
elismerést is. 
 
Makkos István, települési képviselő: Ezt nem is vitatja, csupán az a véleménye, hogy 
figyeljünk az arányokra. Ha van 100 egységnyi megtakarításunk, azt osszuk meg 70-30 %-
ban a személyi és a dologi kiadások között. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

25/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a Baki Közös 
Önkormányzati Hivatal 2013. évi működéséről szóló beszámolót 
elfogadja. 

 
 

5.   Akadálymentesítés a háziorvosi rendelőben. 
  Előterjesztő: Molnár Károly, polgármester. 
 
 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 4. számú melléklete szerinti tartalommal került 
kiküldésre az előterjesztés. Az akadálymentesítés megoldására az ÁNTSZ vonatkozó 
határozata alapján van szükség, a hatóság előírta az önkormányzat számára a bejárat és a 
mellékhelyiség akadálymentesítését. 
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Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Helybeli vállalkozás nem volt? 
 
Császár László, jegyző: Olyan, aki generál kivitelezést vállalna, nem. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

26/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete jelen jegyzőkönyv 4. 
számú mellékletét képező tartalommal a háziorvosi rendelő 
akadálymentesítési feladatainak elvégzésével a Ropis Bau Kft-t 
(8900 Zalaegerszeg, Zrínyi Miklós utca 34. adószám: 23797833-2-
20, képviseli: Horváth Sándor ügyvezető) bízza meg 1.310.081,- Ft 
+ ÁFA kivitelezési díj ellenében. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a kivitelezési 
szerződés aláírására. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 

6.   Baki Hegyi Út csapadékvíz elvezetés. 
 Előterjesztő: Molnár Károly, polgármester. 

 
Molnár Károly, polgármester: Az elmúlt ülésen elhangzottaknak megfelelően árajánlatot 
kértünk a hegyi út árkolási munkáira. A beérkezett három ajánlat jelen jegyzőkönyv 5. 
számú melléklete szerinti tartalommal került kiküldésre. A mai napon érkezett be Kaptur 
Zoltán baki vállalkozó ajánlata, így azt nem tudtuk előzetesen kiküldeni, ezért szóban 
ismerteti az ajánlatot. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Nem mindenhol kell árkolni, van ahol elég csak az 
iszapot kiszedni. 
 
Molnár Károly, polgármester: Jó lenne, ha Kaptur Zoltán ajánlata is tartalmazná az 
átereszek kialakításának díját. 
 
Makkos István, települési képviselő: Irreálisan nagy a különbség az ajánlatok között. Ha 
Kaptur Zoltán ajánlatához hozzávesszük az átereszek költségét, még akkor is fele, mint a 
többi. 
 
Tamás Béláné, települési képviselő:  Ne döntsünk most, kérjünk teljeskörű ajánlatot 
Kaptur Zoltántól is. 
 

A javaslattal egyetértve a testület elnapolta a döntést, felkérte a polgármestert, 
hogy az átereszek kialakításának költségével kerüljön kiegészítésre Kaptur 
Zoltán árajánlata. 
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 7.   Nemzetiségi Szavazatszámláló Bizottsági tagok megválasztása. 
  Előterjesztő: Császár László, jegyző. 
 
 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 6. számú melléklete szerinti tartalommal került 
kiküldésre az előterjesztés. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  

28/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete jóváhagyja a HVI 
vezetőjének indítványát a nemzetiségi SZSZB tagjairól és megbízza 
Molnár Károly polgármestert a szavazatszámláló bizottság 
eskületételének lebonyolításával. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester 
 

 
8.   Beszámoló a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 
ellátásáról. 

  Előterjesztő: Császár László, jegyző. 
 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 7. számú melléklete szerinti tartalommal került 
kiküldésre az előterjesztés. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Túl általános az egész beszámoló, helyi adatok 
szinte egyáltalán nincsenek benne, nem jellemzi túl nagy hatékonyság a szolgálat jelenlegi 
működését. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett  az alábbi határozatot hozza:  

 
29/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak Község Önkormányzat Képviselő-testülete testülete jelen 
jegyzőkönyv 7. számú mellékletét képező tartalommal elfogadja a 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2013. évi ellátásáról 
készített beszámolót. 

 
9.   Egyebek. 
 

 9.1. Pénzeszköz lekötés 
 
Molnár Károly, polgármester: Mivel jelenleg mintegy 53 m Ft likvid pénzeszközzel 
rendelkezik az önkormányzat, javasolja, hogy 15 m Ft összeg kerüljön tartós betétbe 
lekötésre. 
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Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  

29/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete ideiglenesen szabad 
pénzeszközeiből 15 mFt-ot a számlavezető Bak és Vidéke 
Takarékszövetkezet ajánlata alapján 2014. március 1-től határozatlan 
időre - likviditási alap vásárlására le kívánja kötni. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly, polgármester. 

 
 

9.2. Rendezési terv módosítással kapcsolatos felvetések. 
 
 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 8. számú melléklete szerinti tartalommal 
ismerteti a Simon Dezső, valamint a Horváth Károly és társai beadványát. 
 
Molnár Károly, polgármester: Horváth Károlyék területére lenne vásárló, aki házat 
építene a területre. Mivel azonban a tervezett út nyomvonala ott vezet, nem értékesíthető a 
terület magánszemély részére. 
 
Makkos István, települési képviselő: Hosszú távon szükséges oda út? 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A templomnál lenne értelme egy gyalogos és 
kerékpárutat építtetni. Ha nyomott áron meg lehetne vásárolni a telket, akkor lenne értelme 
foglalkozni vele. 
 
Molnár Károly, polgármester: A tulajdonosok telekáron értékesítenék az ingatlant. 
Javasolja, hogy a kéréseknek megfelelően módosítsa a testület a Rendezési tervet 
amennyiben az igénylők a költségeket vállalják. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett  az alábbi határozatot hozza:  

 
30/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárul Bak 
község Önkormányzatának Településszerkezeti és Szabályozási 
Terve, illetve Helyi Építési Szabályzata módosításához amennyiben 
az érdekelt felek a módosítás költségeit vállalják. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a felekkel a 
költségviselésről szóló megállapodás aláírására, a szükséges 
intézkedések megtételére. 
Határidő: folyamatos. 
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Felelős: Molnár Károly polgármester. 
 
 

9.3. Zalatárnok község Önkormányzat megkeresése. 
 
 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 9. számú melléklete szerinti tartalommal 
ismerteti a Zalatárnok község Önkormányzata által megküldött megkeresést. Elmondja, 
hogy a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 4. számú melléklete szerint az 
óvodai csoportlétszámok maximuma 25 fő, amely a hivatkozott jogszabály 25. § (7) 
bekezdése alapján maximum 20 %-kal túlléphető. A közeljövőben óvodai nevelésbe 
bekerülő gyermekek számát mind Bakon, mind Zalatárnokon figyelembe véve – még ha 
2015-ben hatályba lép is a 3 éves gyermekek kötelező óvodai ellátásáról szóló előírás – nem 
valószínűsíthető, hogy a jelenlegi két csoportban nem lenne megoldható a gyermekek 
ellátása. A személyi juttatásokra kapott feladatfinanszírozási összegre a magasabb 
gyermeklétszám nincs hatással, azonban a dologi kiadások tekintetében a gyermekenkénti 
56.000,- Ft összegű támogatás előnyös lehet Bak számára is. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Hogyan történne a gyerekek szállítása? 
 
Molnár Károly, polgármester: Vagy menetrendszerű autóbusszal, vagy a zalatárnoki 
önkormányzat falugondnoki járművével. 
 
Tamás Béláné, települési képviselő: Jelenleg 11 gyermek jár az iskolába Zalatárnokról. A 
Zala Volánt többször megkerestük járatmódosítást kérve, mivel a tárnoki gyermekeket 
szállító busz 655 órakor érkezik Bakra, ami nagyon korai. Jó lenne elérni, hogy legalább 15, 
20 perccel később induljon a busz. Fontos lenne a jövőre nézve az óvoda és az iskola 
érdekében, hogy a minimális 14 fős osztálylétszámok adottak legyenek, mert csak így 
biztosítható a külön osztályok indításának lehetősége.  
 
Makkos István, települési képviselő: A szülőkre kell bízni, hogy meddig tartják vissza a 
gyerekeket az óvodában, mikor íratják iskolába. A település egészét tekintve legfeljebb 60-
80 embert érint az iskola ügye.  
 
Tamás Béláné, települési képviselő: Az óvoda két csoportos, több korosztály van együtt. A 
gyerekek fejlődésének sokkal jobb, ha azonos korcsoportú gyerekek vannak együtt, ezért is 
fontos az összevont osztályok elkerülése. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A kisebbik lánya nagycsoportos óvodás és 2,5 éves 
gyerekekkel vannak együtt, ez nem feltétlenül ideális. 
 
Makkos István, települési képviselő: Egy élhető falu nem csupán az iskolán múlik. Ott van 
Nagypáli esete, ahol busszal szállítják a gyerekeket iskolába, mégis fejlődik a falu. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: A kultúra azért mégiscsak alapvetően az iskolához 
kapcsolódik. 
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Molnár Károly, polgármester: El kell gondolkodni a három csoportos óvoda 
visszaállításán, legalább koncepció, számítási anyag szinten. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  

31/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete kinyilvánítja 
szándékát, hogy a zalatárnoki óvoda megszűnése miatt feladat-
ellátási szerződéssel 2014. július 1. napjától fogadja a zalatárnoki 
óvodás gyermekeket. A képviselő-testület felkéri a polgármestert és 
a jegyzőt, hogy döntéséről Zalatárnok község Önkormányzatát 
tájékoztassák, illetve a gyermekek fogadása érdekében a szükséges 
intézkedéseket megtegyék. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester, 
     Császár László jegyző. 

 
 

9.4. Autóbuszvárók ügye 
 
Császár László, jegyző: Az elmúlt ülésen elhangzottaknak megfelelően elkezdődött az 
autóbuszvárók engedélyezési eljárása. A Közútkezelő a Kossuth utca 93. és a Válicka utca 
4. házak előtt kizárólag átlátszó, tehát plexi falú várókhoz járul hozzá, oldalfal és pad nélkül. 
A Kossuth utcában elő fogják írni továbbá támfallal a járda megszélesítését is. A Válicka 
utcában problémát fog okozni a lakó sövénye, amely jelentősen kilóg az útra. Az orvosi 
rendelő előtti két váró nem probléma, oda lehetne zárt várókat is készíttetni. Külön 
problémát jelent a Válicka utcai várónál az, hogy a járda egésze állami tulajdonú terület, 
azaz a Közlekedésfejlesztési Koordinációs Központ és valószínűleg a Nemzeti 
Vagyonkezelő hozzájárulásának megszerzése is szükséges lesz. Most azt kellene eldönteni, 
hogy legyen-e és ha igen, akkor egységes arculatú buszvárók legyenek-e. 
 
Makkos István, települési képviselő: Alaposan fontoljuk meg a döntést, nehogy úgy 
járjunk, mint a gyermekszállítás megszüntetése során, amikor néhány szülő nyomására 
visszahátrált a testület a korábbi döntésétől. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A két legforgalmasabb helyre kellene most váró. 
Amíg ezek nincsenek meg, addig nincs értelme továbblépni. Településképi szempontból 
egységes várókat kellene az egész településen telepíteni. 
 
Makkos István, települési képviselő: A Faluház környékére a faszerkezetű buszváró jó 
lenne. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: El tudna képzelni olyan buszvárót, mint a Faluház 
melletti babakocsi tároló. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A plexi váró mellett szól, hogy az átlátszó, nem 
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válik illemhellyé egy idő után. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett  az alábbi határozatot hozza:  

 
32/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a Válicka utca 4., a 
Kossuth u. 93., a Rákóczi u. 4. és 3. házszámú ingatlanok előtti 
autóbusz várókat kívánja felújítani, illetve építeni tűzihorganyzott 
fém lábakon, plexi borítással. A képviselő-testület felkéri a jegyzőt, 
hogy az engedélyeztetési eljárás lebonyolítását követően árajánlatok 
kerüljenek bekérésre. 
Határidő: folyamatos. 
Felelős: Császár László jegyző. 
 

 
9.5. Szalagkorlát és padka ügyében tett jelzés. 

 
 
Császár László, jegyző: Az elmúlt ülésen elhangzottaknak megfelelően ismételten 
megkerestük a Magyar Közút Nonprofit Zrt-t, mint a 7410. számú közút kezelőjét a CBA 
üzlet előtti szalagkorlát, illetve padka ügyében. A Közútkezelő válaszát jelen jegyzőkönyv 
10. számú melléklete szerinti tartalommal ismerteti. 
 
Németh Dezső, települési képviselő: Ha az önkormányzat a rendőrháznál alakítana ki egy 
parkolót, rendezettebb lenne a falu. A CBA üzletet működtető vállalkozó is beszállhatna a 
költségek viselésébe. 
 
Molnár Károly, polgármester: Megkeressük a vállalkozót a költségviselés ügyében. 
 
 A képviselő-testület a tájékoztatást tudomásul vette. 
 
 

  9.6. Használtruha gyűjtőkonténerek ügye. 

 
Császár László, jegyző: A megkeresést ismerteti a jelen jegyzőkönyv 11. számú melléklete 
szerinti tartalommal.  
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  

33/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak Község Önkormányzat Képviselő-testülete nem támogatja a 
település közterületén használtruha gyűjtőkonténer kihelyezését. 
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9.7. Bak, Rózsa utca parkoló építés. 
 
 
Molnár Károly, polgármester: Jelen jegyzőkönyv 12. számú melléklete szerinti 
tartalommal ismerteti az Utplan ’95 Kft. árajánlatát a Rózsa utcai parkoló felújítására, 
elkészítésére, illetve bővítésére. Az elképzelés szerint az árok felé lejtene a parkoló, a föld 
kiemelésre kerülne és tömörített mészkővel lenne borítva. 
 
Makkos István, települési képviselő: A parkolóval szemben térköves járda van, jó lenne 
valami formát adni a parkolónak is. 
 
Molnár Károly, polgármester: Az út felől alakítsunk ki felhajtó szegélyt, a parkoló körül 
pedig kerti szegélyt. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
4 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett  az alábbi határozatot hozza:  

 
34/2014. (III. 31.) képviselő-testületi határozat: 
Bak Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Utplan ’95 Kft-t 
(8900 Zalaegerszeg, Árpád u. 19., képviseli: Horváth Béla ügyvezető 
igazgató) bízza meg a Bak, Rózsa utcai mészköves parkoló 
kialakítása munkálatainak elvégzésével bruttó 327.978,- Ft + felhajtó 
szegély és zárószegély költségei díjazás ellenében, melynek 
fedezetét a képviselő-testület 2014. évi költségvetése terhére 
biztosítja. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a 
Megállapodás aláírására. 
Határidő: folyamatos. 
Felelős:  Molnár Károly polgármester. 

 
 

9.8. Egyéb felvetések. 
 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Az óvoda épületével mi a koncepció? Mivel a 
pályázat nem nyert, saját forrásból legalább a tetőt meg kellene csináltatni. 
 
Makkos István, települési képviselő: Új épület építésének a híve. Ha szóba kerül a 
felújítás, legyünk tisztában azzal, hogy az mennyi időre oldja meg a problémát. Tudomása 
szerint a dohosodás, az épület padozatának problémái is gondot okoztak. 
 
Császár László, jegyző: Javasolja, hogy a testület keressen meg egy építészt és statikust, 
felmérve az épület állagát. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A felmérés eredményeként kerüljön bekérésre 
három árajánlat, olyan variációban is, amely csak a tetőfelújítást tartalmazza. 
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A képviselő-testület határozathozatal nélkül egyetértett a fentiekkel, felkérte a 
polgármestert és a jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 

 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A polgármester tájékoztatást adott arról, hogy a 
hegyi útból kitermelt fa ki lett osztva. Ki kapott a fából? 
 
Molnár Károly, polgármester: A hegyi útból került ki a gyakorlókerthez szükséges 60 láb. 
A fa egy része kiosztásra került, további hat igény érkezett be. A következő ülésig 
tájékoztatja alpolgármester Urat az ellátottakról. 
 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Már eltelt az első negyedév, a 2014. évi 
kommunális naptár még mindig nem készült el. Véleménye szerint célszerű lenne egy 
zalaegerszegi nyomdát megkeresni és fizetni a naptár elkészítéséért. 
 
Tamás Béláné, települési képviselő felvetései: 

 Időszerű lenne a tavaszi lomtalanítás megrendelése. 
 A sportcentrum borzalmas állapotban van. Mivel most van kellő számú közmunkás, 

legalább a takarítás jó lenne, ha megtörténne. A villanyóra szekrény üvege betört, 
javíttatni kellene. 

 A településen jó lenne néhány köztéri szemetes edényt kihelyezni. 
 
 
Mivel egyéb, további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a polgármester a képviselő-
testület nyílt ülését 2049 órakor bezárta. 
 
 

k.m.f.    
 
 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                                jegyző 
 
 
A jegyzőkönyvet hitelesítette: 
 
 
 
 Tamás Béláné                 Makkos István             
            települési képviselő                 települési képviselő 
 


